

### **MEDIU Intake Frequent Asked Questions**

#### 1- When is your Intake?

A) A) MEDIU is offering 2 intakes per year. The first intake is in February and the second intake is in September and short semester in June, the short semester is offered only for undergraduate studies. As for year 2020, MEDIU provides a special intake for online study mode in April and MEDIU offers 25% off from the total tuition fees. (The intake may change subject to certain situations)

# متى يبدأ الموسم الدراسي بجامعة المدينة العالمية؟

يوجد بجامعة المدينة العالمية موسمان دراسيان في العام هما فبراير وسبتمبر وموسم قصير في شهر يونيو. الموسم القصير يكون لطلاب البكالوريوس وليس لطلاب الدراسات العليا. وبخصوص عام 2020 يوجد موسم خاص لمتقدمي التعليم عن بعد في أبريل 2020 ويوجد به خصم 25% من أجمالي رسوم البرنامج. (الموسم قد يتغير نظراً لظروف معينة)

### 2- How do I register?

A) For **online** study mode you may refer to the link: <a href="http://online.mediu.edu.my/applicantportal/OnlineApplicationF">http://online.mediu.edu.my/applicantportal/OnlineApplicationF</a> orm/OnlineApplication

For **on campus** study mode you may refer to the link: <a href="http://online.mediu.edu.my/applicantportal/OncampusApplication">http://online.mediu.edu.my/applicantportal/OncampusApplication</a>

## كيف يمكنني التقديم بجامعة المدينة العالمية؟

(لتغير لغة الاستمارة من الإنجليزي الى العربية يرجى الضغط على الحرف "ع" أعلى الاستمارة)

كمتقدم بنظام التعليم عن بعد يرجى الدخول على الرابط التالي:

http://online.mediu.edu.my/applicantportal/OnlineApplication



كمتقدم بنظام التعليم المباشر يرجى الدخول على الرابط التالى:

http://online.mediu.edu.my/applicantportal/OncampusApplication

#### 3- Does MEDIU offer accommodation?

A) MEDIU provides an accommodation on first come first serve basis. The accommodation is located within 500 meters from MEDIU Campus. In order to ensure the comfort of the students. The university provides a fully furnished accommodation. The rental per month is from RM 200 – RM 250 per month (utilities excluded: Electric & Water bills).

### هل تقدم جامعة المدينة العالمية سكن للطلاب؟

توفر جامعة المدينة العالمية إقامة على أساس أسبقية الحضور. يقع مكان الإقامة على بعد 500 متر من الحرم الجامعي من أجل ضمان راحة الطلاب. توفر الجامعة إقامة في شقق مفروشة بالكامل. الإيجار الشهري من 200 رينجيت ماليزي - 250 رينجيت ماليزي شهريًا (باستثناء فاتورة الكهرباء والماء).

### 4- Are MEDIU programs accredited?

A) MEDIU programs are accredited by the Ministry of Education in Malaysia and the certificate will be certified by the Ministry of Education and Ministry of Foreign Affairs in Malaysia. Kindly refer to the link for more information about the program accreditation:

https://www2.mqa.gov.my/mqr/english/eakrKPList.cfm?IDAkrI PTS=483

### هل برامج جامعة المدينة العالمية معتمدة؟

برامج جامعة المدينة العالمية معتمدة من قبل وزارة التعليم بماليزيا ويتم توثيق الشهادة من قبل وزارة التعليم ووزارة الخارجية في ماليزيا. يرجى الرجوع إلى الرابط لمزيد من المعلومات حول اعتماد البرنامج

https://www2.mqa.gov.my/mqr/english/eakrKPList.cfm?IDAkrIP



#### 5- What is the requirement to enrol?

A) For Bachelor programs: Passed A-Level certificate or, other qualifications recognized as equivalent by the Government of Malaysia certificate or graduated Diploma or Foundation in the relevant field which have earned the Minimum Standards from MQA or other qualifications recognized as equivalent by the Government of Malaysia in related fields.

For Master program: Bachelor's Degree in related fields from any recognized university.

For PHD program: Master's Degree in related fields from any recognized university.

### ماهى متطلبات التقديم بالجامعة؟

لبرامج البكالوريوس: شهادة الثانوية العامة أو ما يعادلها من شهادة معترف بها من حكومة دولة ماليزيا. أو شهادة دبلوم أو تمهيدي معتمدة ومعترف بها من هيئة الاعتماد الماليزية.

أو أية شهادة دراسية معتمدة ومعادلة من الجامعة تعادل المتطلبات المشار إليها في أعلاه.

لبرامج الماجستير: شهادة البكالوريوس في نفس التخصص من جامعة معترف بها. لبرامج الدكتوراه: شهادة الماجستير في نفس التخصص من جامعة معترف بها.

#### 6- How much does the visa process cost?

A) The visa process cost depends on country. The estimation cost for new application will not exceed RM5,000.00. The exact cost detail will be stated in the student offer letter.

As for the visa renewal the cost will not exceed RM1,000.00 per year.

## ماهى تكلفة التأشيرة؟

تكلفة التأشيرة تختلف من دولة إلى أخرى. التكاليف المقدرة للتأشيرة للطلاب الجدد لن تتعدى مبلغ 5،000 رنجت ماليزي. سيتم تحديد المبلغ في خطاب القبول.



تجديد التأشيرة تكلفته لن تتعدى ألف رنجت ماليزي في العام.

#### 7- Do I need Visa to study in online mode?

A) Students do not require visa to study in online mode

هل أحتاج فيزا للدراسة بنظام التعليم عن بعد؟ لا يحتاج الطالب لفيزا من أجل الدراسة بنظام التعليم عن بعد

#### 8- How much is tuition fees cost per semester?

A) The total tuition fees will be divided by semester depending on the credit hour. The amount per semester will appear in the student portal on the subject registration section. (The total tuition fees amount will not exceed the tuition fees stated in the MEDIU official website as long as the study duration does not exceed its fixed limit)

### ماهى تكلفة الموسم الدراسى؟

سيتم تقسيم مبلغ الرسوم الكلى للبرنامج على عدد المواسم الدراسية للبرنامج وبحسب اختيار الطالب من عدد الساعات الدراسية في كل موسم دراسي. مقدار الرسوم لكل موسم دراسي يظهر للطالب في بوابته الطلابية من خلال ايقونة موادي. (لن يتم تجاوز إجمالي الرسوم الدراسية المنصوص عليها في موقع الجامعة الرسمي طالما أن مدة الدراسة لا تتجاوز الحد الأدنى من مدة البرنامج).

#### 9- How to make the payment?

A) MEDIU is using Malayan Banking Berhad (Maybank). Every student has their own unique account number and the account number is stated in the offer letter. The payment can be made by using an online bank transaction or bank transfer. Once the payment has been made the student may upload the payment receipt in the student portal or applicant portal. Kindly refer to the link for the payment method: https://www.mediu.edu.my/payment-methods/



### كيفية دفع الرسوم الدراسية؟

الدفع من خلال بنك: Maybank

لكل طالب حساب بنكي خاص به يتم ذكره للطالب في خطاب القبول. الدفع يمكن أن يتم عن طريق الكترونياً عن طريق موقع "سينانج باي/SenangPay" أو عن طريق التحويل البنكي. بعد ان يقوم الطالب المتقدم بالدفع يجب أن يقوم بتحميل ايصال السداد في بوابته الطلابية او بوابة المتقدم. يرجى الاطلاع على الرابط التالي للتعرف على طرق السداد:

https://www.mediu.edu.my/payment-methodsar/?lang=ar

#### 10-How do I attend the classes for online study mode?

A) MEDIU is using WizIQ application for online classes. The video tutorial on how to use student portal is available on official MEDIU YouTube channel. The channel name is MEDIUVIDEO: <a href="https://www.youtube.com/user/mediuvideo/videos">https://www.youtube.com/user/mediuvideo/videos</a>

# كيف يمكنني حضور اللقاءات المباشرة (المحاضرات) كطالب عن بعد؟

جامعة المدينة العالمية تستخدم برنامج "ويزيك" للمحاضرات المباشرة. يتوفر الفيديو التعليمي حول كيفية استخدام بوابة الطلاب على قناة جامعة المدينة العالمية على اليوتيوب اسم القناة هو MEDIUVIDEO:

https://www.youtube.com/user/mediuvideo/videos

#### 11-How can I attend the examination?

A) For online study mode: We have different examination centres in different countries. MEDIU representative will contact the students before the examination to inform the examination location.

For on campus Study mode: the examination will be conducted at MEDIU examination hall. MEDIU representative will notify the students the examination hall location.

كيف يمكنني حضور الاختبارات؟



لطلاب التعليم عن بعد: لدينا مراكز اختبارات في بلدان عدة. حيث يقوم الموظف المختص بالتواصل مع الطالب قبل فترة الاختبارات لأعلامه بمكان الاختبار. لطلاب التعليم المباشر: يتم أداء الاختبارات بقاعة الاختبارات الخاصة بجامعة المدينة العالمية في ماليزيا.

#### 12-Does MEDIU offers Scholarship?

A) For the time being MEDIU does not offer any scholarship for students however for those who are applying for April 2020 intake the students shall receive a special promotion discount 25% off from the total tuition fees. The April intake is offer for online study mode only.

### هل تقدم جامعه المدينة العالمية منح دراسية؟

حاليًا جامعة المدينة العالمية لا تقدم منح دراسية للطلاب، ولكن سيحصل من يقدم على الدراسة في موسم أبريل 2020 على خصم 25% من أجمالي رسوم البرنامج. هذا العرض متاح لمتقدمي الدراسة عن بعد فقط.

#### 13-Does MEDIU offer Discount?

A) MEDIU has announced a special promotion for those who are enrolled in April 2020 intake. MEDIU is offering 25% off from the total tuition fees.

### هل تقدم جامعه المدينة العالمية خصم؟

أعلنت جامعة المدينة العالمية عن وجود خصم مقداره 25% من اجمالي رسوم البرنامج لمن يتم قبوله كطالب في موسم ابريل 2020. للمتقدمين الجدد.